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Van: Kapteijns, Joeri
Verzonden: dinsdag 18 januari 2022 19:17
Aan:                  
Onderwerp: FW: Vertrouwelijk

Verzonden met BlackBerry Work
(www.blackberry.com)

Van: Heidema, A. (Andries) (Cdk) <           @overijssel.nl>
Datum: zaterdag 11 dec. 2021 7:41 PM
Aan: Kapteijns, Joeri <              @coa.nl>,             @home.nl'             @home.nl>
Kopie:             @minjenv.nl' <           @minjenv.nl>
Onderwerp: Re: Vertrouwelijk

Beste Joeri,

Vooral belangrijk dat Theo hier mee uit de voeten kan. Mijnerzijds geen nadere opmerkingen.

Hartelijke groet, Andries

Outlook voor iOS downloaden

Van: Kapteijns, Joeri <              @coa.nl>
Verzonden: Friday, December 10, 2021 9:36:21 PM
Aan:             @home.nl' <           @home.nl>; Heidema, A. (Andries) (Cdk) <           @overijssel.nl>
CC:             @minjenv.nl' <           @minjenv.nl>
Onderwerp: Vertrouwelijk

Beste Theo en Andries,

Naar aanleiding van de reactie van Theo heb ik de brief aangepast. Ik ben daarin zoveel als mogelijk – binnen de
kaders die ik meegekregen heb – tegemoet gekomen aan de – door Andries onderschreven – opmerkingen van
Theo. Ik heb geen afstemming gedaan met JenV, en het is uiteindelijk een brief van het Rijk, dus mijn suggesties zijn
onder voorbehoud van akkoord vanuit JenV/BZK/bewindslieden. Ik stuur             bij deze wel alvast een cc, ook
vanwege de suggestie vanuit Theo om de juridische basis waar mogelijk te verstevigen.

Graag hoor ik of de brief wat jullie betreft tegemoet komt aan jullie opmerkingen. Ik heb begrepen dat de
besluitvorming in de MR conform verwachting was, dat dit weekeinde de zaak afgerond wordt en dat maandag
communicatie zal plaatsvinden. @  : het zou Theo goed uitkomen als dat maandag in de ochtend is, omdat hij dan
de veiligheidsregio al bij elkaar heeft, zo begrijp ik.

Ik zie de reactie graag tegemoet en wens jullie een hopelijk (verder) rustige avond en weekeinde.

Met vriendelijke groet,
Joeri
**********************************************************************
Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit
bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te
verwijderen. Het COA aanvaardt geen aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband
houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van berichten.
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This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this
message was sent to you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The
COA organisation accepts no liability for damage of any kind resulting from the risks inherent in the
electronic transmission of messages.
Centraal Orgaan opvang asielzoekers.
**********************************************************************
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Van: Kapteijns, Joeri
Verzonden: dinsdag 18 januari 2022 19:13
Aan:
Onderwerp: FW: Brief gemeente Enschede - versie 0.9          .docx

Verzonden met BlackBerry Work
(www.blackberry.com)

Van: Kapteijns, Joeri <              @coa.nl>
Datum: zondag 12 dec. 2021 12:40 PM
Aan:             <      @enschede.nl>
Kopie: Burgemeester Bovens <        @enschede.nl>
Onderwerp: RE: Brief gemeente Enschede - versie 0.9          .docx

Dank,       Ik zal jullie suggesties en ‘tip’ doorgeven aan JenV. De enige tekstsuggestie die niet kan, is de
toevoeging “in opdracht van dan wel”. Het COA is immers geen opdrachtgever in deze aanwijzing. Nogmaals dank.
Met vriendelijke groet, Joeri

Van:           [mailto:      @enschede.nl]
Verzonden: zaterdag 11 december 2021 19:38
Aan: Kapteijns, Joeri <              @coa.nl>
CC: Burgemeester Bovens <        @enschede.nl>
Onderwerp: Brief gemeente Enschede - versie 0.9           docx

Beste Joeri,

Hierbij tref je na afstemming met de burgemeester  nog enkele voorgestelde wijzigingen aan die voor ons
meer comfort geven.
Voor wat betreft de juridische onderbouwing kan wellicht het Besluit omgevingsrecht uitkomst bieden. Dit
maakt het volgens mij mogelijk dat de minister die het aangaat bevoegd is te beslissen op een aanvraag van
het COA om een omgevingsvergunning te verlenen voor zover het betreft de opvang van asielzoekers. Het
moet dan gaan om een project van nationaal belang, hiervan is volgens mij sprake .

Hopelijk helpt dit.

Met vriendelijke groet

Verstuurd vanaf mijn iPad
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Van: Kapteijns, Joeri
Verzonden: dinsdag 18 januari 2022 19:14
Aan:                  
Onderwerp: FW: Verklaring burgemeester

Verzonden met BlackBerry Work
(www.blackberry.com)

Van: Kapteijns, Joeri <              @coa.nl>
Datum: woensdag 15 dec. 2021 9:30 AM
Aan: Burgemeester Bovens <        @enschede.nl>
Onderwerp: RE: Verklaring burgemeester

Heel mooi, Theo, dank.

Lid van het bestuur / plv. bestuursvoorzitter

Bestuurssecretaresse             :
Telefoon:
06 -            
E-mail:
           @coa.nl

Telefoon:          088 - 715      
Website:           www.coa.nl
Bezoekadres: Rijnstraat 8, 2515XP, Den Haag
Postadres: Postbus 3023, 2500GE, Den Haag

Van: Burgemeester Bovens          @enschede.nl>
Datum: woensdag 15 dec. 2021 9:15 AM
Aan: Kapteijns, Joeri <              @coa.nl>
Onderwerp: Verklaring burgemeester

Dag Joeri,

Dit is de verklaring van gisterenmiddag half 5. De tekst is redelijk terug te zien in de publicaties in de
regionale pers van vanochtend.

Groetjes,
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Theo Bovens

Verstuurd vanaf mijn iPad

Begin doorgestuurd bericht:

Van:           <      @enschede.nl>
Datum: 13 december 2021 om 16:35:02 CET
Aan: RD Raadsleden <      @enschede.nl>, Raadsgriffie Gemeente Enschede
<            @enschede.nl>
Kopie: "               " <            @enschede.nl>,                   
<      @enschede.nl>,                  <           @enschede.nl>,              
<         @enschede.nl>,                  <         @enschede.nl>,            
<        @enschede.nl>
Onderwerp: Verklaring burgemeester

Geachte leden van de Raad,

Hierbij treft u een verklaring aan van de burgemeester inzake  aanwijzing noodopvang. Deze
zal ook nog via reguliere stukkenstroom worden opgenomen.

Met vriendelijke groet

         

Verstuurd vanaf mijn iPad



Burgemeester van 
Enschede

Beste leden van de Gemeenteraad,
En via u: beste inwoners van Enschede

Enschede, 13 december 2021

Zaterdagochtend heeft Staatssecretaris mevrouw Broekers-Knol van Asielzaken mij namens het Nederlandse 
kabinet gebeld met de mededeling dat een aanwijzing werd voorbereid voor Enschede en de Veiligheidsregio 
Twente om er mede voor te zorgen dat op zo kort mogelijke termijn een noodvoorziening voor zes maanden 
wordt ingericht om 500 asielzoekers te huisvesten op de locatie Vliegveld Twenthe. De formele aanwijzing zal 
ik als Burgemeester en via mij het College en de Veiligheidsregio deze middag ontvangen.

Het moge duidelijk zijn dat ik deze aanwijzing met gemengde gevoelens in ontvangst neem. Als democraat en 
lokaal bestuurder ben ik van mening dat de lokale en regionale bestuursautonomie zich niet goed verhoudt 
tot dit zware landelijke instrument. Er moeten andere manieren zijn om landelijke doelstellingen te 
verwezenlijken. Anderzijds moeten we ook erkennen dat de nood hoog is.

De landelijke overheid heeft in september en oktober gemeenten en regio's rechtstreeks of via de Rijksheren, 
de Commissarissen van de Koning, opgeroepen extra AZC-plaatsen te creëren. En toen dat onvoldoende lukte 
werd gevraagd om tijdelijke noodopvangvoorzieningen. In het weekend van 23 oktober kreeg ook Twente dit 
verzoek - het betrof een voorziening voor 100 personen voor vier weken - van de Overijsselse Commissaris op 
het bordje. Samen met de Veiligheidsregio Twente zijn de mogelijkheden daartoe onderzocht en de Twentse 
opgave is vervolgens door Hengelo opgepakt in een leegstaande fabriekshal.

Op 24 november ben ik door het COA telefonisch gepolst of Enschede wilde meewerken aan een extra 
noodopvang op het terrein van het voormalige Vliegveld Twenthe. Dat geschiedde op een moment dat wij in 
Veiligheidsregio-verband de inmiddels gesloten Hengelose opvang evalueerden. Uit die evaluatie 
concludeerden we dat de druk op Twente groot was geweest en dat een andere regio in het land eerder aan 
de beurt was. Daar komt bij dat ik de stemming in de Stedelijke Commissie van de Raad, begin oktober, zo 
interpreteerde dat er geen draagvlak is voor grootschalige opvang in onze stad. Het College verwoordde die 
mening in een brief aan de Raad, waarin gekoerst wordt op het spoor: versnelde opvang van aan Enschede 
toegewezen statushouders, in kleinere voorzieningen, verspreid over de stad. Deze brief moet overigens nog 
in de Raad van januari worden besproken.

Op grond van die argumenten, de mening van de Raad en de evaluatie van de Twentse opvang in Hengelo, 
heb ik het COA mondeling medegedeeld dat Enschede niet meewerkt aan een grootschalige 
opvangvoorziening, ook al betrof het nu geen groot AZC maar een noodopvang. Daar komt nog bij dat de door 
het COA genoemde locatie geen eigendom van de gemeente is. Enschede heeft sindsdien noch van het COA, 
noch van de eigenaar van het evenemententerrein een vergunningaanvraag ontvangen. Maar ik moet nu 
constateren dat blijkbaar die locatie niet geheel uit beeld is verdwenen.

Uiteraard heb ik, en ongetwijfeld geldt dat ook voor u, de ontwikkelingen in het vluchtelingendossier in 
Nederland de laatste weken gevolgd. Enschede is geen autonome stadsstaat, met een onafhankelijk 
parlement en een staatshoofd dat Theo Bovens heet. Integendeel, we zijn onderdeel van en verbonden met 
de regio, onze provincie en ons land. Het vluchtelingenbeleid is in onze rechtstaat een verantwoordelijkheid 
van de nationale overheid, ons nationaal parlement en regering. En dan doet het er in deze crisis, op dit 
moment, niet toe wat mijn, wat onze of uw opvattingen over het asielbeleid zijn.
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Dames en heren,
Gezien de enorme problematiek waarvoor Nederland zich qua opvang gesteld ziet, gezien de gegeven context 
van de noodsituatie in de bestaande opvangvoorzieningen en het gebrek aan voorzieningen, heb ik besloten 
mij niet met hand en tand te verzetten tegen deze aanwijzing. Ik weet dat knappe bestuurskundigen en 
juristen wellicht in de formele aanwijzingsgronden gaten kunnen schieten en dat ik procedureel de uitvoering 
van de aanwijzing misschien nog een paar dagen of weken kan uitstellen, maar zeker niet kan afstellen. Daar 
kies ik nu niet voor, omdat dit ons in conflict brengt met regionale en nationale overheden. Maar belangrijker 
nog: omdat dit de oplossing van de noodsituatie in Nederland niet dichterbij brengt.

Ik zal dan ook zo spoedig mogelijk met het College, het COA en de eigenaar van het evenemententerrein in 
gesprek gaan om een crisisplan en uitvoeringsplan te maken en uit te voeren. Ik heb vanochtend in de 
vergadering van het Algemeen Bestuur van de Veiligheidsregio, de collega burgemeesters in Twente om 
ondersteuning gevraagd en hun medewerking verkregen.
Tevens zal ik overleg voeren met vertegenwoordigers van omwonenden. Ik wil dat zo snel mogelijk doen, 
maar besef dat ik feitelijk nog niet veel te communiceren heb. Ik weet bijvoorbeeld geen begindatum, heb 
nog geen idee over inhoud van voorzieningen, kortom wat er gaat gebeuren en hoe het er komt uit te zien. 
Daarbij kunnen ideeën en tips van burgers overigens zeer van nut zijn.
In het debat in de Stedelijke Commissie op 15 oktober zei ik dat we door niet pro-actief te handelen, we de 
regie op het opvangbeleid zouden kunnen verliezen. Vandaar ook de daaropvolgende stellingname van het 
College. Ik moet nu constateren dat de regie over deze aanwijzing elders heeft gelegen. Maar dat wil niet 
zeggen dat we in Enschede geen regie hebben over hoe we de aanwijzing oppakken.

Ik ken Enschede inmiddels bijna drie maanden en heb mogen constateren dat er een groot sociaal besef is, 
van links tot rechts in het politieke spectrum. Raad, College en inwoners hechten zeer aan de gastvrijheid, het 
warme hart, de compassie voor de medemens en noaberschap. Vanuit die waarneming durf ik het aan samen 
met u, College, Raad en samenleving, deze opdracht aan te pakken.

Over twaalf dagen is het Kerstmis. Ik kan niet inschatten of het lukt om voor die tijd een voorziening draaiend 
te hebben. Maar de Kersttijd duurt langer, tot in januari van het komende jaar. Laten we ervoor zorgen dat er 
op korte termijn plek is in de sobere herberg, die Vliegveld Twenthe heet.

Met vrii 
drs. Th..



 
 
Van: COA 13 
Verzonden: donderdag 23 december 2021 23:27 
Aan: Opvang  
Onderwerp: financiële kaders en eerste Q&A 
 
Goedenavond, 
  
Zoals eerder vandaag besproken bij deze de eerste Q&A voor jullie als veiligheidsregio. In de 
volgende versie wordt het financiële deel in deze Q&A vervangen door de in (i.o.m. het departement 
van J&V) onderstaand kader. 
  
  
Kosten 

Het uitgangspunt bij de financiële vergoeding is dat alle aanvullende kosten die uw gemeente maakt 

om acute noodopvang, naar aanleiding van de aanwijzing, te realiseren en te exploiteren worden 

vergoed. Voor het voorbereiden en realiseren van de acute noodopvang in uw gemeente worden de 

gemaakte kosten vergoed, gedurende de looptijd van de opvang. Het gaat hierbij om vergelijkbare 

kosten die ook door het ministerie van JenV aan het COA worden vergoed, zoals kosten in het kader 

van huisvesting, materieel en exploitatie.  
  
Voor de opvang van asielzoekers in een gemeente zijn daarnaast de volgende, reeds bestaande, 

regelingen van kracht: 
-      Indien in een gemeente een opvangcentrum is gevestigd, geeft het Faciliteitenbesluit 

opvangcentra recht op uitkeringen volgens dit besluit. Jaarlijks wordt een uitkering 

verstrekt op basis van het aantal door asielzoekers permanent te bezetten 

capaciteitsplaatsen, verminderd met het aantal op 1 januari van het uitkeringsjaar in de 

basisregistratie personen ingeschreven bewoners van het opvangcentrum.  
-      Aan een gemeente waarin primair onderwijs wordt geboden aan asielzoekers verblijvend 

in een opvangcentrum wordt, op grond van de Regeling onderwijshuisvestingsbudgetten 

asielzoekers (OHBA), op aanvraag een uitkering verstrekt ten behoeve van de huisvesting 

en nieuwe voorzieningen voor primair onderwijs aan asielzoekers.   
  
Wij verzoeken u kosten die worden gemaakt in afwijking van de genoemde onderwerpen en/of die niet 

worden vergoed uit bestaande regelingen vooraf met het COA af te stemmen.  
  
  
Met vriendelijke groet, 
  
COA 13 

Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) 

Directie Opvang & Begeleiding 
  
 

 
Telefoon:  
Website: www.coa.nl 
Bezoekadres: Hoogstraat 8, 3956 NB Leersum 
  
  

https://wetten.overheid.nl/BWBR0006849/2014-01-06
https://wetten.overheid.nl/BWBR0006849/2014-01-06
https://wetten.overheid.nl/BWBR0009908/2002-01-01
https://wetten.overheid.nl/BWBR0009908/2002-01-01
https://www.coa.nl/
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